



ISSN 1009-9727

CN 46-1064/R

中国热带医学

ZHONG GUO REDAI YIXUE

2012年6月 第12卷 第6期 Jun 2012 Vol. 12. No.6

主管 中华人民共和国卫生部
主办 中华预防医学会
海南省疾病预防控制中心

CHINA
TROPICAL MEDICINE

中国科技核心期刊
美国化学文摘社期刊收录
Medline, Global Health等收录
中国核心期刊(遴选)数据库收录
中国生物医学文献数据库来源期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
《CAJ-CD规范》执行优秀期刊
中文科技期刊数据库全文收录
中国期刊全文数据库收录

ISSN 1009-9727

06>



中华预防医学会系列杂志
SERIAL JOURNAL OF CHINA PREVENTIVE MEDICINE ASSOCIATION

6

2012

中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE

月刊 2001 年创刊 第 12 卷 第 6 期 2012 年 6 月 18 日出版

主 管

中华人民共和国卫生部

主 办

中华预防医学会

海南省疾病预防控制中心

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社

地址:中国海南省海口市海府路 44 号

邮政编码:570203

电话:(86)-0898-65377298、65326675

传真:(86)-0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmffff@163.com

ctmffff@vip.163.com

网 址:http://www.cntropmed.com

社 长 杜建伟

主 编 杜建伟

副 主 编 王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任 崔宜庆(兼)

副 主 任 符式刚

发 行

中国热带医学杂志社

广告经营许可证:琼工商广字 121 号

中国标准刊号:ISSN 1009-9727
CN46-1064/R

印 刷

海南世知印刷工业有限公司

定 价

每期 15.00 元

全年 12 期共 180.00 元

定 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

邮 购

中国热带医学杂志编辑部

中国海南省海口市海府路 44 号

邮编:570203

电话:0898-65377298、65326675

传真:0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmffff@163.com

2012 年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

目 次

论 著

实验研究

- 流感病毒感染小鼠星形胶质细胞诱导 GDNF 转录水平上调 蒋治武,王革非,周健祥,等(649)
- LPS 预激神经胶质细胞培养上清对神经元的影响 谢泽锋,苏芸,蒋治武,等(652)
- 高效液相色谱-串联质谱联用测定水产品中麻痹性贝类毒素 陈裕华,刘红河(656)
- 丹酚酸 B 对肝癌细胞的体外抑制作用及基本机制 何金洋,刘亚敏,葛文华,等(660)
- 对嗜 T 淋巴细胞病毒 I 型重组 env 的研究 朱庆华,王梅芬(664)
- 一株来源于红树林的淡紫色拟青霉免疫增强活性分析 饶朗毓,裴华,牛莉娜,等(668)
- 东莞市 1 例星状病毒核酸检测及分析 黄勇,黎景全,李艳芬,等(671)
- 一株多重耐药铜绿假单胞菌的双整合子基因结构分析 林瑜(673)

现场研究

- 湖南省某地老年男性 HIV 感染者艾滋病相关信息定性研究 覃碧云,陈曦,杨郁君,等(677)
- 云南省鹤庆县 1954~2011 年晚期血吸虫病防治回顾 李炳桂,李文豹(679)
- 广州市首例利齐菲尔德沙门菌食物中毒的病原学分析 张颖,张欣强,邓志爱,等(684)
- 汕头市 2005~2010 年儿童结核病流行病学与临床分析 卓少宏,杨仪,伍成峰,等(688)
- 福建晋江市 2006~2010 年儿童传染病流行病学分析 洪培昆,杨雅玲,张伟,等(691)

海口市 2006 ~2010 年儿童免疫规划接种率调查 王圆(694)

深圳市外环境水源军团菌污染调查 张然,陈桂冰,林爱红,等(697)

玉林市 2009 ~2011 年暗娼人群行为监测结果 林瑞玲,全信斌,叶瑞国,等(700)

福建省 2009 ~2011 年霍乱监测分析 罗朝晨,郑金凤,陈爱平,等(703)

贺州市八步区中小学生结核病筛查结果和影响因素分析 崔哲哲,区进,李建标,等(706)

临床研究

老年退伍铁道兵晚发性矽肺临床观察 梁伟辉,丘创逸,郑倩玲,等(709)

慢性腹泻患者 1 185 例感染人芽囊原虫的临床分析 胡纛,李艳文,卢作超(713)

ipo13 及 CD146 在子宫内膜息肉中的表达及意义 王洪伟,申旋(716)

自体 DC - CIK 细胞联合化疗治疗晚期非小细胞肺癌的临床观察 王美清,彭大为,程小珍,等(719)

谷氨酰胺强化的肠内营养对脓毒症患者免疫功能的影响 胡志华,陈勉,陈伟(722)

苜星青霉素治疗妊娠梅毒的效果分析 潘鹏,蔡于茂,卢富琼,等(725)

乙型肝炎孕妇 HBV - M 和 HBV - DNA 关系分析 吴少卿,曹文平(728)

妊娠高血压疾病患者内脂素和 MIF 的含量变化 徐娟,邱晓菲,周永勤,等(730)

促排卵药物治疗不孕不育症效果观察 马丽影,项云改,赵冬梅,等(733)

中青年与老年脑梗塞临床特点与危险因素分析 周艳辉,王琦,余丹,等(735)

短篇论著

基层肺结核病人网络报告及转诊情况分析 崔清法,王惠军,霍丽丽,等(737)

梅州市 2003 ~2011 年流行性乙型脑炎流行病学分析 刘雅姬,肖胜传,林立新,等(740)

急性胰腺炎患者血清和肽素浓度的变化 冯悬(742)

超声吸引刀在肝包虫全囊切除中的应用效果分析 依马木·阿不拉,熊炬,陈雄,等(744)

慢性肾功能衰竭患者微炎症状态与营养不良的相关性 陈道军,詹锋,王伟,等(747)

施他宁治疗 CT 分级 D - E 级重症急性胰腺炎疗效观察 郭建,孙育海,顾勤,等(750)

海口市琼山区 2009 ~2011 年农村生活饮用水监测结果分析 杨丽桦,王秋强(752)

P 选择素预警对脑外伤脑梗死患者预后的影响 陈敏,林鹏(754)

结核分枝杆菌双重实时 RT - PCR 检测方法的研究 古莉冰,朱玉兰,王佃鹏,等(756)

卡氏肺孢子菌大鼠动物模型的建立 钟赛凤,吕刚,张瑞琳,等(759)

CT 后重建技术对小儿颞骨细微结构辨别效果 王忠,龚苗苗,洪晓纯,等(761)

研究进展

IL - 10 基因多态性与麻风易感性研究进展 陈小华(763)

气候变暖与流行性乙型脑炎暴发流行的关联性 梁能秀,谭毅,谢志春(766)

流行性脑脊髓膜炎疾病负担研究综述 王萌(770)

经验交流

诸丽果粉对小鼠运动耐力的影响 林卫华,郑定仙,王湛,等(773)

海南省人工游泳池水质卫生状况调查 赵仁敏,封丹,李永忠,等(775)

手足口病 353 例临床流行病学分析 陈少娥,翁启旭(777)

其 它

征订启事 本刊编辑部(667)

量和单位使用注意事项 本刊编辑部(727,778)

统计学符号的用法 本刊编辑部(776)

[期刊基本参数]CN46-1064/R*2001*m*A4*128*ch+en*p*¥15.00*1500*45*2012-6

本期责任编辑:谢永慧

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2001

Volume 12, Number 6

June, 2012

Responsible Institution

Ministry of Health of the

People's Republic of China

Sponsors:

China Preventive Medicine Association

& Hainan Provincial Center for Disease

Control and Prevention

Editing:

The Editorial Board of China Tropical

Medicine

Address:

No. 44 Haifu Road, Haikou, Hainan 570203,

The People's Republic of China

Tel: (86)-0898-65377298, 65326675

Fax: (86)-0898-65322196 (Automatic)

E-mail: ctmfff@vip.163.com
ctmfff@163.com

website: http://www.cntropmed.com

Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

Editor-in-Chief:

DU Jian - wei

Managing Editor-in-Chief:

WANG Shan - qing, CUI Yi - qing

Chief of Editorial Department:

CUI Yi - qing

Printing

Hainan Shizhi Printing Industry Co. Ltd.

Price

Domestic: RMB 15.00 per issue

Overseas: \$ 10.00 per issue

Subscription: Local post office

Mail-order: The Editorial Department of
China Tropical Medicine

ISSN: 1009-9727

CN: 46-1064/R

CONTENTS

EXPERIMENTAL STUDY

Upregulation of GDNF transcriptive levels induced by influenza viruses in mouse astrocytes *in vitro*.

JIANG Zhi - wu, WANG Gei - fei, ZHOU Jian - xiang, et al. (649)

Effects of neuroglia cultured supernatants with LPS - priming on neurons.

..... XIE Ze - feng, SU Yun, JIANG Zhi - wu, et al. (652)

Determination of paralytic shellfish toxins in aquatic products by high performance liquid chromatography coupled with electrospray tandem mass spectrometry. CHEN Yu - hua, LIU Hong - he. (656)

Inhibiting effect and basic mechanism of salvianolic acid B on mouse hepatoma hep1 - 6 cell line.

..... HE Jin - yang, LIU Ya - min, GE Wen - hua, et al. (660)

Study on the expression of recombinant antigen env in human T - cell lymphotropic virus type into prokaryotic vector I.

..... ZHU Qing - hua, WANG Mei - fen. (664)

Immunoenhancement of activity of *Paecilomyces lilacinus* strain.

..... RAO Lang - yu, PEI Hua, NIU Li - na, et al. (668)

Detection and analysis of nucleic acids of an astrovirus in Dongguan city in 2010. HUANG Yong, LI Jing - quan, LI Yan - fen, et al. (671)

Analysis of gene structure of double integrons from a multi - drug resistant *Pseudomonas aeruginosa* strain. LIN Yu. (673)

IVESTIGATION

Qualitative study on HIV - related information in senile HIV - positives in Hunan. QIN Bi - yun, CHEN Xi, YANG Yu - jun, et al. (677)

Control of the advanced schistosomiasis in Heqing, Yunnan province, 1954 ~ 2011. LI Bing - gui, LI Wen - bao. (679)

Analysis of the pathogenic characteristics of the first food - poisoning outbreak caused by *Salmonella Litchfield* in Guangzhou.

... ZHANG Ying, ZHANG Xin - qiang, DENG Zhi - ai, et al. (684)

The clinical epidemiological characteristics of pediatric tuberculosis in Shantou from 2005 ~ 2010.

... ZHUO Shao - Hong, YANG Yi, WU Cheng - Feng, et al. (688)

Epidemiological analysis of infectious disease in children under the age of 15 in Jinjiang in 2006 ~ 2010.

..... HONG Pei - kun, YANG Ya - ling, ZHANG Wei, et al. (691)

Survey of vaccination rate in children immunization programme in Haikou City in 2006 ~2010. WANG Yuan. (694)

Survey of distribution of Legionellae in environmental water source in Shenzhen. ZHANG Ran, CHEN Gui - bing, LIN Ai - hong, et al. (697)

Investigation on core indicators of behavioral surveillance among female sex workers in Yulin, 2009 ~2011 LIN Rui - ling, QUAN Xin - bin, YE Rui - guo, et al. (700)

Surveillance of cholera in Fujian Province in 2009 ~2011. LUO Chao - chen, ZHENG Jin - feng, CHEN Ai - ping, et al. (703)

Analysis of the influencing factors of purified protein derivative of tuberculin in the middle and elementary school students. CUI Zhe - zhe, Ou - jin, LI Jian - biao, ZHAO Jin - ming, et al. (706)

CLINICAL RESEARCH

An epidemiological survey on delayed silicosis of railway ex - soldiers. LIANG Wei - Hui, QIU Chuang - yi, ZHENG Qian - ling, et al. (709)

Clinical analysis of *Blastocystis hominis* infection in 1 185 patients with chronic diarrhea in 2011. HU Ying, LI Yan - wen, LU Zuo - chao. (713)

Expression of ipo13 and cd146 in endometrial polyps and its significance. WANG Hong - wei, SHEN Xuan. (716)

Effect of antitlogous cytokine induced killer cells and dendrite cells combined with chemotherapy on advanced non - small cell lung cancer patiens. WANG Mei - qing, PENG Da - wei, CHENG Xiao - cheng, et al. (719)

Effect of glutamine - fortified enteral nutritional on immune function of septic patients. HU Zhi - hua, CHEN Mian, CHEN Wei. (722)

Effect of benzathine penicillin on pregnant syphilis patients. PAN Peng, CAI Yu - mao, LU Fu - qiong, et al. (725)

Relationship between HBV - M and HBV - DNA in pregnant women with hepatitis B. WU Shao - qing, CAO Wen - ping. (728)

Expression of visfatin and macrophage migration inhibitory factor (MIF) in peripheral blood and umbilical cord blood in pregnant hypertention patients. XU Juan, QIU Xiao - fei, ZHOU Yong - qin, et al. (730)

Effects of ovulation induction therapies on infertility patients. MA Li - ying, XIANG Yun - gai, ZHAO Dong - mei, et al. (733)

Clinical characteristics and risk factors of ischemic cerebral infarction in senile and young patients. ZHOU Yan - hua, WANG Qi, YU Dan, et al. (735)

SHORT ARTICLE

Analysis of online report and referral of tubeculosis cases in Binzhou city. CUI Qing - fa, WANG Hui - jun, HUO Li - li, et al. (737)

Epidemiological analysis of Japanese encephalitis B in Meizhou City in 2003 - 2011. LIU Ya - ji, XIAO Sheng - chuan, LIN Li - xin, et al. (740)

Changes of serum copeptin in patients with acute pancreatitis. Feng Xuan. (742)

Results of surgical treatment of 80 hepatic echinococcosis patients by pericystectomy aided with CUSA. YIMAMU Abula, XIONG Ju, CHEN Xiong, et al. (744)

- The effect of microinflammation state on malnutrition of patients with chronic renal failure.
 CHEN Dao – jun, ZHAN Feng, WEI Wei, et al. (747)
- Efficacy of stilamin in treatment of severe acute pancreatitis. GUO Jian, SUN Yu – hai, GU Qin, et al. (750)
- Results of monitoring of drinking water quality in rural areas of Qiongsan District of Haikou City(2009 ~ 2011). ...
 YANG Li – hua, WANG Qiu – qiang. (752)
- Impact of early warming P selectins on prognosis of cerebral infarction after cerebral trauma.
 CHEN Min, IIN Peng. (754)
- Measurement of *Mycobacterium tuberculosis* mRNA with duplex real – time PCR.
 GU Li – bing, ZHU Yu – lan, WANG Dian – peng, et al. (756)
- Pneumocystis carinii* bacteria rat model. ZHONG Sai – feng, LV Gang, ZHANG Rui – lin, et al. (759)
- Effect of CT scanning on the identification of microstructure of temporal bone of children.
 WANG Zhong, GONG Miao – miao, HONG Xiao – chun, et al. (761)

RESEARCH PROGRESS

- IL – 10 gene polymorphisms and leprosy susceptibility. CHEN Xiao – hua. (763)
- Research of the relationship between warming and epidemic Japanese encephalitis B outbreak.
 LIANG Neng – xiu, TAN Yi, XIE Zhi – chun. (766)
- Review of researches on disease burden due to epidemic cerebrospinal meningitis.
 WANG Meng, LI Yi – xing. (770)

EXPERIENCE EXCHANGE

- Effect of Noni fruit powder on endurance of mice. ... LIN Wei – hua, ZHENG Ding – xian, WANG Zhan, et al. (773)
- Survey of the hygienic qualities of swimming pool water in Hainan Province.
 ZHAO Ren – min, FENG Dan, LI Yong – zhong, et al. (775)
- Clinical epidemiological characteristic of 353 HFMD cases in Changjiang, 2010.
 CHEN Shao – e, WENG Qi – xu. (777)